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Spørgsmål 

Vil ministeren be- eller afkræfte, at arbejdsgruppen omkring virksomheders generations-

skifte vil fremsætte modeller for bo- og arveafgift baseret på objektive kriterier, som det 

fremgår af kommissoriet? 

 

Svar 

Ekspertgruppen skal ifølge kommissoriet analysere ændringer i de eksisterende bereg-

ningsregler, der anvendes til brug for skønnet ved fastsættelse af handelsværdien, samt, 

om muligt, tilvejebringe grundlaget for et nyt, objektivt værdiansættelsessystem baseret på 

en skematisk værdifastsættelse. 

 

Af kommissoriet fremgår desuden, at forslag vil skulle kunne gennemføres inden for en – 

inden for bo- og gaveafgiftsbeskatningen – provenuneutral ramme. 

 

Jeg har ingen grund til at forvente, at ekspertgruppen ikke arbejder efter kommissoriet. 

Jeg er således blevet oplyst om, at der bl.a. arbejdes med forslag til justeringer af bereg-

ningsreglerne i aktie- og goodwillcirkulærerne, så der i flere tilfælde vil kunne opnås retvi-

sende udtryk for handelsværdien ved anvendelse af skematiske regler baseret på objektive 

kriterier, og flere virksomheder dermed forventeligt vil kunne anvende sådanne skemati-

ske regler. 

 

Jeg ser frem til at modtage ekspertgruppens rapport og til at drøfte de konkrete anbefalin-

ger med aftalekredsen. 
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